
Protokół nr 13 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Nauki i Kultury 

Sejmiku Województwa Śląskiego 

w dniu 6 lutego 2020 roku  

 

 

Posiedzenie prowadził Pan Piotr Czarnynoga, Przewodniczący Komisji Edukacji, Nauki i Kultury. W 

posiedzeniu udział wzięli radni członkowie Komisji wraz z zaproszonymi gośćmi zgodnie z załączoną listą 

obecności.  

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Sejmiku. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Ad 1. 

-Przewodniczący Komisji - stwierdził quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków przez 

Komisję. Przypomniał, że do zaopiniowania jest projekt uchwały z druku VI/222. Chciałbym powitać 

Panią Danutę Maćkowską dyrektor Departamentu Edukacji, Nauki i Współpracy z Młodzieżą oraz  

pełniącego obowiązki dyrektora  departamentu Kultury Pana Michała  Fijałkowskiego. 

Przewodniczący  wyjaśnił członkom Komisji dlaczego został powołany nowy dyrektor w 

departamencie Kultury .W związku z odwołaniem Pani Alicji  Knast ze stanowiska dyrektora Muzeum 

Śląskiego  Zarząd powołał na  stanowiska dyrektora Muzeum Śląskiego Pana Marcina Gwoździewicza 

dotychczasowego dyrektora departamentu Kultury.  

Komisja jednogłośnie przegłosowała proponowany porządek posiedzenia . 

 

Ad 2 

-Przewodniczący Komisji - przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia szkół wchodzących w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 

Województwa Śląskiego w Raciborzu poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych druk VI/222. Czy są pytania do tego projektu 

uchwały? Przechodzimy do głosowania. 

Komisja jednogłośnie przegłosowała projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 1/VI/2020  

Komisji Edukacji, Nauki Kultury Sejmiku Województwa Śląskiego  

z dnia 6 lutego 2020 roku  

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

zamiaru przekształcenia szkół wchodzących w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego Województwa Śląskiego w Raciborzu poprzez utworzenie dodatkowej 

lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

 

 
Na podstawie §44f ust.1 pkt.1 i §44j ust. 1 

Statutu Województwa Śląskiego 

(tekst jednolity Dz. Urz. Woj. Śl. z 2017 roku, poz. 6351 z późn. zm.) 

oraz §5 ust.2 pkt 1 i pkt 2 

Regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego 

(Uchwała Sejmiku Nr II/18/4/2004 z dnia 15 marca 2004 roku z późn. zm.) 



 
Komisja Edukacji, Nauki i Kultury Sejmiku Województwa Śląskiego  

uchwala  

 
§1 

Komisja Edukacji, Nauki Kultury wnosi do Sejmiku Województwa Śląskiego o przyjęcie 

projektu wymienionego w tytule uchwały bez poprawek.  

 

§2 

Powierza się Przewodniczącemu Komisji przedstawienie określonej w § 1 opinii Komisji, na 

posiedzeniu Sejmiku Województwa.  

 
§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

  

-Przewodniczący Komisji -  mamy w tym punkcie jeszcze materiał dotyczący sprawozdania z 

wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019. Ten materiał nie 

opiniujemy jedynie zapoznajemy się z tą informacją. Otwieram dyskusję, czy są  pytania?  

-radna Lucyna Ekkert – nie oszczędzamy ale również  nie dopłacamy mieliśmy dodatki 

motywacyjne zawsze ponad średnią i w zeszłym roku były również  podnoszone ale  przyglądając się 

innym samorządom i powiatom to dodatki  mają wyższe.  

-radna Dorota Konieczny-Simela  – chciałam dodać że są to kwoty nie odstające od tego co 

nauczyciel wypracowuje. 

-Przewodniczący Komisji -  oczywiście  przeglądając cyfry to nie są one małe. Czy Pani dyrektor ma 

coś do dodania?  

-Danuta Maćkowska dyrektor Departamentu Edukacji, Nauki i Współpracy z Młodzieżą  – nasi 

nauczyciele maja  zarobki na dobrym poziomie my mamy szkolnictwo specjalistyczne i jest ono 

dobrze dotowane przez samorząd województwa. 

-Przewodniczący Komisji  – każdy ma swój pogląd na ten temat ,wynagrodzenie w każdym zawodzie 

ma wady i zalety. Zamykam dyskusję w tym punkcie. 

Ad 3  

Komisja zaopiniowała jednogłośnie projekt protokołu nr 14. 

  

Ad 4  

-Przewodniczący Komisji  – mamy jeszcze trzy sprawy do zaopiniowania; poszerzenie składu Rady 

Programowej Zespołu Pieśni i Tańca „Śląsk”, zmianę składy Rady Programowej Muzeum Śląskiego 

 i Opery Śląskiej. 

-Komisja pozytywnie zaopiniowała poszerzenie składu Rady Programowej Zespołu Pieśni i Tańca 

„Śląsk” o osobę pana Jarosława Szczęsnego. 

Komisja wyznaczyła Pana Rafała Kandziorę do składu Rady Programowej Muzeum Śląskiego w 

miejsce Pani Ewy Gawędy  

Komisja po przeprowadzeniu głosowania w sprawie zmiany składy Rady Programowej Opery Śląskiej 

wyznaczyła Pana Jarosława Szczęsnego w miejsce pani Haliny Biedy. 

W wyniku głosowania pan Jarosław Szczęsny otrzymał 7 głosów za , natomiast Pani Lucyna Ekkert 

otrzymała trzy glosy za. 

-radna Lucyna Ekkert –czy mamy już ustalony Plan Pracy Komisji na 2020 rok. 



Przewodniczący Komisji  – chciałbym zachować taki rytm pracy, iż co drugie posiedzenie Komisji 

będzie wyjazdowe. Otrzymaliśmy propozycję zorganizowania posiedzenia wyjazdowego w Centrum  

Dokumentacji Deportacji Górnoślązaków do ZSRR w 1945 roku do Radzionkowa. Myślę, że  

będziemy mogli zaprosić wszystkich radnych. Termin  tego posiedzenia zostanie Państwu podany 

później. 

-Pani Beata Białowąs członek Zarządu – chciałabym zaproponować  wspólne wyjazdowe 

posiedzenie Komisji Rolnictwa i Komisji Edukacji, Nauki i Kultury do gospodarstwa edukacyjnego i 

jeszcze  serdecznie zaprosić 3 marca na konferencję organizowaną wspólnie ze Śląskim Kuratorem 

Oświaty  dotycząca gospodarstw edukacyjnych pt; „Edukacja poprzez szacunek do przyrody, tradycji i 

historii”  

Radna Jadwiga Baczyńska – chciałam zapytać o współpracę nauki z Parkiem Śląskim.  

Przewodniczący Komisji – mamy 19 instytucji kultury i 27 placówek edukacyjnych , nie przewiduje 

żadnych zagadnień z tej dziedziny. 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokół sporządziła ; 

Beata Zaczyńska 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Nauki i Kultury 

 

 

           Piotr Czarnynoga  

 


